

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
Introduction to Early Childhood Development and Care 嬰幼兒教保概論

當期課號	3649	Course Number	3649
授課教師	梁珀華	Instructor	LIANG,POH HWA
中文課名	嬰幼兒教保概論	Course Name	Introduction to Early Childhood Development and Care
開課單位	幼兒保育系(二進)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹幼兒教保領域的相關議題，讓初進幼保系的學生對本系的專業訓練內容有一基礎的認識，包括幼教史、幼教哲學、幼兒發展理論、教保方法、教保環境、教保課程、嬰幼兒評量、特殊保育、幼保專業倫理等。	Objectives	The purpose of this course is to introduce the primary issues in the field of early childhood care and education (ECCE) to the new learners in this field. The content will include the history, philosophy, methods, environment, curriculum, assessment and evaluation of ECCE, as well as knowledge of child development, special education, and ethics in ECCE.
教材	自編講義 郭靜晃、陳正乾(民88)，幼兒教育。 台北：揚智。	Teaching Materials	
成績評量方式	期末考 30% 平時作業 30% 小組作業 30% 課堂表現 10%	Grading	final 30% assignments 30% project 30% participation 10%
教師網頁	-		
教學內容	本課程介紹嬰幼兒教育的基礎概念，包括本課程之主要內容包含：嬰幼兒教育的起源，幼教課程簡述，親師合作，嬰幼兒的學習，與嬰幼兒教育評估。上課將採用理論講授，小組報告與心得分享的方式。	Syllabus	This course intends to offer an overview of early childhood education, including both theories and practices. We will examine the design and development of curriculum for young children, parental involvement, children's play and development as well as children's learning and assessment. The course involves lectures, small group activities, and discussions.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。